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L.ORG.II.0002.3.2025 

Protokół nr XI/2025 
z XI Nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Cmolas IX kadencji 

- posiedzenie z dnia 9 kwietnia 2025 r. 

XI Sesja Nadzwyczajna w dniu 9 kwietnia 2025 r. 

Obrady rozpoczęto 9 kwietnia 2025 r. o godz. 15:30, a zakończono o godz. 16:32 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków Rady i zaproszeni goście według załączonej listy 

obecności. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Cmolas – Andrzej Zagroba, wypowiadając 

formułę: „Otwieram XI Nadzwyczajną sesję Rady Gminy Cmolas” zwołaną na wniosek Wójta 

Gminy Cmolas i po przywitaniu stwierdził quorum i prawomocność obrad oraz fakt 

sporządzenia protokołu z poprzedniego posiedzenia, nie wniesiono do niego uwag. 

Przewodniczący przedstawił porządek obrad sesji, który Radni otrzymali wraz 

z zawiadomieniem o sesji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.  

2.  Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał: 

a) w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Cmolas (projekt Nr 1), 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia zakładu budżetowego gminy Cmolas pod 

nazwą: „Zakład Usług Komunalnych w Cmolasie” (projekt Nr 2), 

c) w sprawie wspólnej obsługi administracyjnej, organizacyjnej i finansowej jednostek 

organizacyjnych Gminy Cmolas zaliczanych do sektora finansów publicznych (projekt 

Nr 3), 

d) w sprawie wprowadzenia zmian budżetu gminy na 2025 r. (projekt Nr 4). 

3. Zamkniecie sesji. 

 

Ad.2. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał: 

 

a) w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Cmolas (projekt Nr 1),  

Projekt przedstawiła Wójt Gminy Cmolas Bernadetta Wolak-Posłuszny. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Radny Sylwester Czajkowski przekazał ustalenia Komisji Skarg Wniosków i Petycji 

w sprawie skargi. Komisja po posiedzeniach w dniach 27 marca i 4 kwietnia bieżącego 

roku uznała skargę za bezzasadną. 

Wobec braku zgłoszęń do dalszej dyskusji Przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Wójta Gminy Cmolas (projekt Nr 1),  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Krzysztof Czachor, Katarzyna 

Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof Książek, Krzysztof Łagoda, Piotr 

Maciąg, Stanisław Siębor, Michał Szczepanek, Andrzej Zagroba, Waldemar Zieliński 

NIEOBECNI (3) Andrzej Gul, Magdalena Szpyt, Anna Tworz:  

Przewodniczący ogłosił, że Rada jednogłośnie podjęła uchwałę, która otrzymuje 

kolejny numer: Uchwała nr XI/78/25. 
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b) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia zakładu budżetowego gminy Cmolas 

pod nazwą: „Zakład Usług Komunalnych w Cmolasie” (projekt Nr 2), Projekt 

przedstawiła Wójt Gminy Cmolas Bernadetta Wolak-Posłuszny 

 W dyskusji wzięli udział: 

-Radny Michał Szczepanek zapytał, czy w związku ze zmianą adresu Zakładu Usług 

Komunalnych (ZUK), Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych (PSZOK) 

będzie otwarty w rozszerzonych godzinach, czy godziny jego otwarcia pozostaną bez 

zmian. 

- Radny Krzysztof Książek poruszył kwestię możliwości otrzymywania faktur za wodę, 

na prośbę mieszkańców, którzy nie wszyscy są zmotoryzowani i nie mają dostępu do 

poczty elektronicznej. 

Wójt Gminy Cmolas Bernadetta Wolak-Posłuszny wyjaśniła: 

-PSZOK jest obsługiwany przez Urząd Gminy w Cmolasie i nie podlega obecnie 

Zakładowi Usług Komunalnych. Godziny otwarcia PSZOK-u pozostają bez zmian. 

Niedawno ogłoszono dodatkowe soboty w okresie letnim, podczas których PSZOK 

będzie funkcjonował, pozostałe godziny nie ulegają zmianie. 

-Faktury za wodę są wystawiane na bieżąco i, jeśli istnieje taka potrzeba, wysyłane 

na adres mailowy mieszkańca. Szczegóły dotyczące faktur czy problemy powinny 

być kierowane do kierownika ZUK-u. 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący zarządził głosowanie 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia 

zakładu budżetowego gminy Cmolas pod nazwą: „Zakład Usług Komunalnych w 

Cmolasie” (projekt Nr 2),  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Krzysztof Czachor, Katarzyna 

Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof Książek, Krzysztof Łagoda, Piotr 

Maciąg, Stanisław Siębor, Michał Szczepanek, Andrzej Zagroba, Waldemar Zieliński 

NIEOBECNI (3): Andrzej Gul, Magdalena Szpyt, Anna Tworz 

Przewodniczący ogłosił, że Rada jednogłośnie podjęła uchwałę, która otrzymuje 

kolejny numer: Uchwała nr XI/79/25 

 

c) w sprawie wspólnej obsługi administracyjnej, organizacyjnej i finansowej jednostek 

organizacyjnych Gminy Cmolas zaliczanych do sektora finansów publicznych 

(projekt Nr 3).  

Projekt przedstawiła Wójt Gminy Cmolas Bernadetta Wolak-Posłuszny. Wyjaśniała, że 

uchwała ma na celu usprawnienie funkcjonowania jednostek oświatowych poprzez 

przeniesienie obsługi księgowej szkół do Urzędu Gminy Cmolas. Uchwała, oparta na 

ustawie z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym oraz artykule 10b ustawy z dnia 27 

sierpnia 2009 r. o finansach publicznych, umożliwia jednostkom samorządu terytorialnego 

organizację wspólnej obsługi administracyjnej, finansowej i organizacyjnej podległych 

jednostek z sektora finansów publicznych. Proponowana zmiana dotyczy wyłącznie sposobu 

obsługi finansowo-księgowej szkół i nie wpływa na ich autonomię ani na charakter i zakres 

zadań placówek. Szkoły będą nadal funkcjonowały na dotychczasowych zasadach i na 

podstawie własnych budżetów ustanawianych pod koniec roku obrachunkowego. Głównym 

celem zmiany jest zwiększenie efektywności systemu poprzez ujednolicenie procedur, 

odciążenie dyrektorów z obowiązków księgowych oraz racjonalizację kosztów. Wdrożenie 

tego rozwiązania oznacza przeniesienie obsługi księgowej ze szkół do struktury Urzędu 

Gminy – zostanie ona włączona w referat finansowo-budżetowy, bez tworzenia nowych, 
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odrębnych działów. Wskazano, że podobne rozwiązania funkcjonują już w innych gminach 

(np. w Kolbuszowej, Majdanie Królewskim, Raniżowie, Dzikowcu i Niwiskach), gdzie 

obsługa finansowo-księgowa szkół jest realizowana centralnie. 

W dyskusji wzięli udział: 

-Radny Waldemar Zieliński zadał pytania odnoszące się do zakresu przenoszonych 

uprawnień: 

o Pytanie dotyczyło, czy w ramach przyjęcia uchwały przeniesione zostaną także 

wszystkie elementy funkcjonujące w szkołach (m.in. sekretariaty). 

Wyjaśnienie pani Wójt: Przeniesieniu podlega wyłącznie obsługa księgowa. 

Sekretariaty pozostaną w placówkach – w szkole w Cmolasie sekretariat funkcjonuje 

ze względu na rozmiar placówki, natomiast w pozostałych szkołach sekretariat nie 

został utworzony. 

o Gdzie mają rodzice czy uczniowie załatwiać sprawy dotyczących dokumentów takich 

jak np. wydanie legitymacji czy zaświadczenia o uczęszczaniu, 

Dyrektor szkoły jest upoważniony do wystawiania dokumentów wymaganych przez 

uczniów. 

o Radny zwrócił uwagę na przypadki, gdy w przeszłości osoby pełniące funkcje 

księgowych kontaktowały się z rodzicami w sytuacjach nagłych (np. gdy uczeń źle się 

czuł). 

Wójt podkreśliła, że kadry księgowe nie odpowiadają za obsługę medyczną – w 

przypadkach wymagających interwencji, uczniowie zgłaszają się do nauczyciela 

prowadzącego zajęcia lub wychowawcy, którzy podejmą odpowiednie działania. 

W odpowiedzi na pytanie radnego Zielińskiego do radnych o konsultację treści 

uchwały z mieszkańcami i ze środowiskiem oświatowym, Wójt poinformowała, że 

Dyrektorzy szkół m.in.  z Trzęsówki, Ostrów Tuszowskich oraz szkoły w Cmolasie 

otrzymali wyczerpujące informacje dotyczące przebiegu wdrożenia, a ich stanowiska 

wyrażają zrozumienie i poparcie dla proponowanego rozwiązania. 

 

Radny Krzysztof Książek zwrócił uwagę na możliwe zmiany w strukturze zatrudnienia 

w związku z przeniesieniem obsługi księgowej: 

Wójt wyjaśniła, iż obecnie dział księgowości w Urzędzie Gminy Cmolas składa się 

z 2,5 etatów. Po przejęciu obsługi finansowej szkół konieczne będzie utworzenie 

dodatkowego stanowiska. W sytuacji likwidacji etatów w szkołach, osoby 

zainteresowane kontynuacją pracy będą mogły aplikować na powstałe stanowiska 

w Urzędzie. 

 

Radny Michał Szczepanek zadał pytania dotyczące proceduralnych aspektów wdrożenia 

uchwały, w tym: 

▪ Od kiedy ma być realizowana wspólna księgowość, gdyż uchwała staje się 

skuteczna z dniem podjęcia, a w projekcie nie określono dokładnego terminu 

wdrożenia. 

▪ Czy opracowano bilans korzyści (oraz ewentualnych strat) wynikających z tej 

zmiany. 

▪ Informacje o liczbie osób zatrudnionych w działach księgowo-

administracyjnych poszczególnych szkół oraz o tym, czy szkoły będą nadal 

dysponowały własnymi budżetami, czy też zostaną one zintegrowane 

z budżetem Gminy. 

- Pani Wójt rozpoczęła swoje wystąpienie od podkreślenia, że szkoły nadal 

funkcjonują na indywidualnych, odrębnych budżetach. Zmiana nie ma wpływu na 

realizację dotychczasowych planów finansowych. Wójt wyjaśniła, że proponowana 
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zmiana – polegająca na przeniesieniu obsługi finansowo-księgowej do Urzędu 

Gminy – ma charakter ujednolicający i jest rozwiązaniem, które z powodzeniem 

funkcjonuje w gminach powiatów kolbuszowskiego. Ponadto zaznaczyła, że takie 

rozwiązanie miało zastosowanie w gminie do 1999 roku, przed powołaniem 

gimnazjów, kiedy to trzy szkoły miały scentralizowaną obsługę finansową. Obecnie 

w każdej szkole funkcjonuje jeden etat księgowej. Konieczne jest przygotowanie 

całego procesu – wdrożenia m.in.. kwestii rachunków bankowych i sporządzania 

sprawozdań. Wszystkie ustalenia, dotyczące m.in.. współpracy z Panią Skarbnik 

oraz dyrektorami szkół, będą ustalane etapowo. 

 

- Radna Ewelina Nowicka odniosła się do pytań zadanych przez radnego Zielińskiego, 

informując, że – mimo ograniczonego czasu – odbyły się konsultacje z dyrektorami szkół, 

księgowymi i częścią rodziców. Podkreśliła, że jako mieszkaniec Ostów Tuszowskich 

zdobyła informacje potwierdzające, iż proponowane rozwiązanie umożliwiłoby znaczące 

oszczędności roczne, przy jednoczesnym zachowaniu decyzji dotyczących inwestycji i 

budżetu w gestii dyrektorów szkół. Zauważyła, że księgowe będą mogły aplikować do 

Urzędu Gminy, co pozwoli na utrzymanie ciągłości obsługi, bez wywoływania 

negatywnych skutków personalnych. 

 

- Radny Książek zwrócił uwagę na kwestie personalne, pytając o liczbę osób, które 

potencjalnie mogą stracić pracę  

-W odpowiedzi Wójt wyjaśniła, że kwestie personalne nie są przedmiotem omawianej 

uchwały – decyzje w zakresie polityki personalnej pozostają w gestii dyrektorów szkół, 

a Urząd Gminy odpowiada jedynie za własną politykę personalną. 

 

- Radny Waldemar Zieliński podkreślił, że choć uchwała nie dotyczy bezpośrednio 

polityki personalnej, jej konsekwencje będą odczuwalne. Złożył formalny wniosek 

o przesunięcie głosowania nad uchwałą na kolejną sesję, aby umożliwić dodatkowe 

konsultacje z mieszkańcami i rodzicami szkół. 

 

- Radny Szczepanek zapytał o wpływ zmian na strukturę referatu budżetowego, który 

obecnie funkcjonuje na poziomie 2,5 etatu, oraz o skalę wzrostu etatów niezbędnych do 

realizacji nowych zadań. 

-W odpowiedzi Wójt poinformowała, że kwestie dot. zwiększenia etatów będą 

przedmiotem dalszych rozmów i konsultacji z dyrektorami szkół. Jako przykład 

podała rozwiązanie stosowane w ramach stowarzyszenia prowadzącego obsługę 

księgowości w trzech szkołach i przedszkolu, gdzie całość zadań realizowana jest 

przez jedną księgowość. Dodatkowo podkreśliła, że wraz z przeniesieniem 

obowiązków do Urzędu Gminy, procedury archiwizacji dokumentów, podlegające 

ścisłym regulacjom, również staną się częścią kompetencji urzędu. 

- Radny Zieliński ponowił apel o zaproszenie dyrektorów szkół na najbliższą sesję, aby 

mogli osobiście odpowiedzieć na pytania oraz rozwiać wątpliwości uczestników 

posiedzenia. 

- Przewodniczący Rady Andrzej Zagroba przypomniał, że omawiane rozwiązanie, będące 

standardem w innych gminach powiatu kolbuszowskiego, ma na celu przejście od 

dotychczas przestarzałych struktur do bardziej nowoczesnego i wręcz zalecanego 

systemu obsługi finansowo-księgowej, przy jednoczesnym zachowaniu autonomii 

jednostek oświatowych. 

- Radny Stanisław Siębor zapytał, czy odłożenie głosowania wpłynie na procedury 

wdrożeniowe uchwały.  
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-Wójt ponownie wyjaśniła, że termin wynikający z przepisów organizacyjnych wymusza 

podjęcie uchwały w kwietnia, co uniemożliwia przesunięcie głosowania na kolejny 

termin. 

- Radny Zieliński podtrzymał wniosek o odroczenie głosowania i zaproszenie dyrektorów 

szkół na najbliższą sesję, aby mogli osobiście odpowiedzieć na pytania oraz rozwiać 

wątpliwości uczestników posiedzenia. Przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowano wniosek w sprawie: Wniosek radnego Waldemara Zielińskiego o 

odroczenie głosowania nad uchwałą na kolejną sesję oraz zaproszenie dyrektorów szkół 

których dotyczy uchwała.  

Wyniki głosowania 

ZA: 2, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (2): Michał Szczepanek, Waldemar Zieliński 

PRZECIW (9): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Katarzyna Jędrzejowska, 

Teresa Krzysztofińska, Krzysztof Książek, Krzysztof Łagoda, Piotr Maciąg, Stanisław 

Siębor, Andrzej Zagroba 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Krzysztof Czachor 

NIEOBECNI (3): Andrzej Gul, Magdalena Szpyt, Anna Tworz 

Przewodniczący ogłosił, że Rada Gminy odrzuciła wniosek pana radnego 

Waldemara Zielińskiego   

W toku dalszej dyskusji: 

-Radny Michał Szczepanek zadał pytanie dotyczące zapisu w uchwale, który przewiduje 

przeniesienie obowiązków administracyjno-organizacyjnych. Zwrócił uwagę, że według 

jego wiedzy w Szkole w Trzęsówce jest stanowisko sekretarki. Zapytał, czy wdrożenie 

uchwały spowoduje, że placówka pozostanie bez sekretariatu.  

W odpowiedzi, Pani Bernadetta Wolak-Posłuszny, wyjaśniła, że według arkusza 

organizacyjnego szkoły w Trzęsówce nie przewidziano etatu sekretarza. Podkreśliła, że 

kompetencje dyrektora – w ramach obniżonego pensum wynikającego z ustalonego 

grafiku – umożliwiają realizację czynności administracyjnych związanych z organizacją 

pracy szkoły. 

-Radny Krzysztof Książek oświadczył, że bez znajomości dokładnej liczby dostępnych 

miejsc oraz liczby osób, które mogłyby zostać zwolnione, wstrzyma się od głosowania 

za przyjęciem uchwały. 

Wobec braku zgłoszeń do dalszej dyskusji przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie wspólnej obsługi 

administracyjnej, organizacyjnej i finansowej jednostek organizacyjnych Gminy 

Cmolas zaliczanych do sektora finansów publicznych (projekt Nr 3),  

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (9): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Krzysztof Czachor, Katarzyna 

Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof Łagoda, Piotr Maciąg, Stanisław 

Siębor, Andrzej Zagroba 

PRZECIW (3): Krzysztof Książek, Michał Szczepanek, Waldemar Zieliński 

NIEOBECNI (3): Andrzej Gul, Magdalena Szpyt, Anna Tworz 

Przewodniczący ogłosił, że Rada podjęła uchwałę, która otrzymuje kolejny 

numer: Uchwała nr XI/80/25 
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d) w sprawie wprowadzenia zmian budżetu gminy na 2025 r. (projekt nr 4  

Przewodniczący złożył wniosek o przyjęcie pod obrady projektu z autopoprawką 

zgłoszoną przez Skarbnik Gminy. 

Głosowano wniosek w sprawie: w sprawie przyjęcia pod obrady projektu nr 4 

z autopoprawką 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Krzysztof Czachor, Katarzyna 

Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof Książek, Krzysztof Łagoda, Piotr 

Maciąg, Stanisław Siębor, Michał Szczepanek, Andrzej Zagroba, Waldemar Zieliński 

NIEOBECNI (3): Andrzej Gul, Magdalena Szpyt, Anna Tworz 

Projekt z autopoprawką przedstawiła Skarbnik Gminy Krystyna Róg 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zmian budżetu 

gminy na 2025 r. (projekt Nr 4). 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Krzysztof Czachor, Katarzyna 

Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof Książek, Krzysztof Łagoda, Piotr 

Maciąg, Stanisław Siębor, Michał Szczepanek, Andrzej Zagroba, Waldemar Zieliński 

NIEOBECNI (3): Andrzej Gul, Magdalena Szpyt, Anna Tworz 

Przewodniczący ogłosił, że Rada podjęła uchwałę, która otrzymuje kolejny numer: 

Uchwała nr XI/81/25. 

 

Ad. 3. Zamkniecie sesji.  

Przewodniczący przekazał informacje o zaproszeniu dla radnych na spotkanie w 

sprawie uchwały antysmogowej następnie Przewodniczący i Pani Wójt złożyli życzenia dla 

radnych i mieszkańców z okazji nadchodzących Świąt Wielkanocnych.  

Przewodniczący zamknął sesję słowami zamykam XI nadzwyczajną Sesję Rady 

Gminy Cmolas. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 Protokołowała: Anna Gul-Halat – referent. 

Przewodniczący Rady 

Andrzej Zagroba 

 


